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Hem arribat a un nivell de 
desconcert en aquest pa-
ís que, potser, aquest car-
ta és també informació 

confidencial i secreta i no la podem 
veure». El president de Socialdemo-
cràcia i Progrés (SDP), Jaume Bartu-
meu es va espolsar qualsevol qües-
tió al voltant de la carta que la di-
rectora de l’INAF, Maria Cosan, ha 
remès al Consell General on insinua 
que un conseller d’SDP, i membre 
de la Comissió especial de vigilàn-
cia i prevenció de risc per a l’estabi-
litat financera, ha filtrat informació 
aportada per ella en la seva compa-
reixença davant la citada comissió 
especial i s’ha utilitzat per presen-
tar una demanda contra el Govern. 

Els trets apunten, en una acusa-
ció implícita, a Víctor Naudi, home 
fort proper al mateix Bartumeu, ad-
vocat dels germans Cierco –accionis-
tes majoritaris de BPA– i part directa 
i implicada. Tot i que no pertany ja a 
la comissió –va renunciar a partici-
par-hi el passat 7 d’octubre– en con-
siderar-la un «simulacre», una «pre-
sa de pèl» i un «òrgan inoperant», 
Naudi va sortir ahir al pas d’aques-
tes acusacions i, en declaracions al 
programa Ara i aquí, de Ràdio Nacio-
nal, va afirmar que «he sentit parlar  
d’aquesta carta, però no m’ha arri-
bat cap còpia del document». Segons 
Naudi, si és cert que en la carta s’in-
clouen aquestes insinuacions «és un 
fet que està fora de lloc i el que aques-
ta senyora hauria de fer es ocupar-se 
de la seva feina».

També es va mostrar contundent 
a l’hora de definir si el càrrec de Bar-
tumeu com a president d’SDP i ex-
cap de Govern és compatible amb el  
fet de ser l’advocat dels màxims ac-
cionistes de BPA i presentar deman-
des contra l’Estat. Naudi va indicar 
que «aquells que moralment o de 
forma jurídica trobin incompatibi-
litats, que ho demostrin i ho diguin 
clarament». «Moltes vegades aquells 
que defensen això no són els més in-
dicats, perquè coneixem molts ca-
sos que en altres circumstàncies han 
tingut una vinculació directa, i fins 
i tot, casos de ministres actuals», va 
etzibar. 

Paral·lelament, Bartumeu no va 
voler referir-se a aquestes acusaci-
ons i va indicar que «no entraré a opi-
nar sobre un rumor», a la vegada que 
va insistir en que «no valoraré res si 
no he pogut llegir la carta».

AFER ROSA FERRER/ Bartumeu va apro-
fitar la seva compareixença per va-
lorar l’afer Rosa Ferrer i, primera-
ment, el va plantejar amb la idea 
de «una ministra que fa dissidència 
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33 Un reflexiu Jaume Bartumeu atén una pregunta a la seu d’SDP, ahir.

Bartumeu no es dóna per al·ludit 
per les acusacions de Cosan
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IVÁN ÁLVAREZ
ANDORRA LA VELLA

@IvanAlvarezAND

amb la força política amb la que està 
al Govern i que trenca la coalició en 
l’àmbit comunal». En aquest sentit 
va afegir que «jo he estat cap de Go-
vern i per molt menys que això, un 
ministre ha de deixar el seu càrrec 
i tinc un exemple, i en el mateix mi-
nisteri», en referència a l’exministra 
de Salut, Cristina Rodríguez. «Ells 
sabran el què fan, però aquestes co-
ses no aporten seriositat en la gestió 
dels afers públics ni en la responsa-
bilitat de com s’ha de portar una ges-
tió de Govern, però ja s’ho faran», va 
cloure.

El president d’SDP va donar la se-
va pinzellada al voltant del retard de 
la presentació del pressupost. Bartu-
meu va indicar que «per al Govern 
res no té importància, però no s’ha 
presentat el pressupost i la llei s’ha 
de respectar».

HELIPORT/ Finalment va recordar que 
totes les declaracions dels membres 
d’SDP han mostrat el desacord en 
ubicar l’heliport a la zona de la Co-
mella, «no com aquesta candidata 
sobrevinguda de DA que ara telefo-
na als veïns per mostrar-se en contra 
i quan era consellera general estava 
d’acord», en clara referència a Con-
xita Marsol, candidata a cònsol ma-
jor per DA a Andorra la Vella. A més, 
va deixar anar que els veïns del so-
là no deuen tenir privilegis enfront 
dels veïns de l’obac, «si a la zona re-
sidencial del solà no volíem un heli-
port, tampoc el volem a cap altra zo-
na». «No podem permetre que hi ha-
gi dos Andorra la Vella», va cloure. H
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«El dia que nosaltres 
puguem llegir 
aquesta carta 
podrem manifestar-
nos. No opinaré 
sobre un rumor»
«Hem arribat a un 
punt de desconcert 
en aquest país que, 
potser, la carta també 
és confidencial i 
secreta»
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PRESIDENT SDP

33 En l’esfera comunal, Jaume Bar-
tumeu considera que la proposta  
de vertebrar plataformes de redre-
çament comunal que es va plante-
jar des d’SDP era «trencadora, di-
ferent i innovadora» i que han tre-
ballat per impulsar-les a la majoria 
de parròquies «tot i saber que era 
difícil i complicat, perquè hi havia 
alguna força política [PS] que vo-
lia anar amb la seva bandera a tot 
arreu. No ens hem sabut sortir i ja 
hem fet l’anàlisi que calia». Bartu-
meu va admetre que «potser no 
hem tingut la capacitat de convic-
ció necessària» però hem decidit ti-

«Potser no hem tingut la capacitat de convicció necessària»

rar endavant el projecte amb els in-
dependents progressistes que han 
treballat des del principi i es van voler 
adherir». El president de la força pro-
gressista va explicar el cas concret 
d’Ordino i Encamp on es va mostrar 
contundent en assegurar que l’opció 
de la plataforma estava molt avança-
da «i a punt de concretar-la» però no 
es va fer perquè «era una proposta 
inadmissible. Els liberals, en aques-
ta dèria d’autoproclamar-se alterna-
tiva, ens van dir que farien una can-
didatura Liberal i que podíem tenir 
cabuda si ens declaràvem indepen-
dents. No vam acceptar la proposta 

perquè, a part de l’oferta no es po-
dia admetre, la qüestió del progrés 
la tenen una mica abandonada». Fi-
nalment, pel que fa a l’aliança Cd’I 
i Liberals a Andorra la Vella, Bartu-
meu va afirmar que «quan es va a la 
política únicament per aconseguir 
llocs en les institucions, més enllà 
del plantejament polític o ciutadà, 
passen aquestes coses». «No dei-
xa de ser divertit que fa uns mesos 
se’ns anunciés una ampliació de la 
majoria comunal amb l’entrada de 
dos consellers de DA i ara s’hagin 
llençat els plats al cap d’aquesta 
manera», va disparar. 


